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Zatápění prostoru u obecní „Dřevěnky“
Na obec Doubrava se obrátila řada občanů 
s  žádostí o  řešení problému s  dopravní ob-
služností v  důsledku soustavného zatápění 
prostoru křižovatky místních komunikací II. 
třídy č. 4c a 6c. Nutno říci, že tento stav vznikl 
v důsledku probíhající rekultivační akce spo-
lečnosti DIAMO, s.p., která byla rozdělena 
do několika etap. Rekultivace byla zahájena 
v  roce 2020, doposud byly provedeny pře-
ložky inženýrských sítí a převážná část terén-
ních úprav. Zbývá provedení terénních úprav 
v  prostoru vodní plochy, přeložky a  úprava 
pozemních komunikací a finální zeleň vč. vý-
sadby dřevin. A právě skutečnost, že úprava 
komunikací v  prostoru „Dřevěnky“ bezpro-
středně nenavázala na provedené terénní 
úpravy, způsobila, že tento prostor není od-
vodněn (odvodnění je součástí úpravy ko-
munikací) a  při větších dešťových úhrnech 
soustavně zatápěn. 

Přesto, že se nejedná o  akci obce Doub-
rava, není tato situace obci lhostejná, a  proto 

již několikrát zajistila odčerpání vody z prostoru 
křižovatky, což se ukázalo jako zcela neúčinné. 
Obec zajistila také navážky na jednu z  posti-
žených komunikací, aby byla zajištěna „kom-
fortnější“ obslužnost navazující zahrádkářské 
části, což fungovalo do doby nárůstu vodního 
sloupce v postiženém prostoru. Pak opět došlo 
k přelivu směrem k obecní „Dřevěnce“. Ta sice 
není kulturní památkou, ale současné zatápění 
ji negativním způsobem významně ovlivňuje.

Obec opakovaně vyzývala Diamo s.p. 
k nápravě. V únoru tohoto roku byla společ-
nosti DIAMO, s.p. zaslána urgentní žádost 
o  bezodkladné dokončení rekultivačních 
prací, jejíž znění bylo prezentováno starost-
kou obce na zasedání zastupitelstva obce 
dne 13. 03. 2024. Na základě této žádosti byla 
obec společností DIAMO, s.p. informována, 
že došlo ze strany státního podniku k  navý-
šení prostředků na provedení rekultivací, 
a proto bude v rekultivačních pracích v letoš-
ním roce pokračováno. V  této souvislosti je 

nutno zmínit, že původní rekultivační projekt 
nepočítal se zachováním „Dřevěnky“, ta měla 
být odstraněna, ale na žádost obce Doubrava 
byla zachována, a proto bude muset být pro-
jekt doplněn o řešení odvodnění této stavby, 
na čemž se pracuje. Lze tedy očekávat brzké 
definitivní vyřešení tohoto v současnosti ne-
vyhovujícího stavu. 

Pavel Szostok, stavební úřad 

Zastupitelstvo 
obce Doubrava
Zasedání Zastupitelstva obce Doub-
rava se uskuteční dne 12. 06. 2024 od 
16:30 hod. ve velkém sále Národního 
domu Doubrava. 
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ZŮSTÁVÁ 1.- 9. TŘÍDA
INVESTICE DO ZÁKLADNÍ ŠKOLY V LETOŠNÍM 
ROCE PŘESAHUJÍ MILIÓNY KORUN 

Vážení a milí rodiče a sousedé, jak jsme vás in-
formovali již v  předchozím vydání Obecního 
zpravodaje, investujeme v  letošním roce do 
internetového vybavení a  zařízení pro žáky 
a pedagogy v ZŠ více než 4,4 mil. Kč. První část 
konektivita – zvýšení rychlosti internetového 
připojení je dokončena, druhá část ICT zařízení, 
tj. interaktivní tabule, tablety, notebooky pro 
žáky i pedagogy, se dokončuje. 

Po dokončení obou částí projektu obec vy-
hlásí výběrové řízení na projekt virtuální realita 
v částce 1,65 mil. Kč. Všechna tato zařízení jsou 
pro žáky důležitá, pro jejich další rozvoj, pro je-
jich navazující studium a uplatnění v  jejich ná-
sledném životě. 

Nikdo z nás si nepřeje, aby naše děti, které 
navštěvují naši základní školu zaostávaly za 
ostatními žáky jiných škol, ale aby naopak byly 
úspěšné, dostaly se na kvalitní střední a vysoké 
školy a následně získaly dobrou práci a byly v ži-
votě spokojené. 

Vybrali jsme i  dodavatele na výměnu těles 
a  rozvodů topení. Takže ve škole už konečně 
nebude téct topení. Na výměnu těles a  roz-
vodů topení nelze žádat o  poskytnutí dotace, 
protože dotační tituly jsou pouze na komplexní 
výměnu, tj. současně i  kotelny, která již byla 
vyměněna v  předchozích letech. Protože nám 
záleží na tom, aby měli žáci i  učitelé komfort 
ve škole, rozhodli jsme se nové topení zaplatit 
přímo z obecního rozpočtu. Bude nás to stát při-
bližně 2,7 mil. Kč. 

Do školy tak obec v krátkém čase posílá re-
kordní miliónové investice. V této souvislosti se 
sluší poděkovat referentu obecního úřadu Pavlu 
Slávikovi za spoustu hodin práce na těchto pro-
jektech. Jistě proto chápete, že obec potřebuje 
mít v  čele školy partnera, na kterého se bude 
moci spolehnout a se kterým bude moci školu 
rozvíjet a posouvat dopředu.

Konec šestiletého funkčního období 
– konkursní řízení pouze na ředitelku 
základní školy

Letos končí ředitelkám naší školy i  školky 
zákonem dané funkční období a  vedení obce 
proto musí rozhodnout, kdo bude naše školy 
dalších 6 let řídit. Proto jsme v  březnu na za-
sedání rady obce dali příležitost jak ředitelce 
mateřské školy Mgr. Radomíře Jasenkové, tak 
i  ředitelce základní školy Mgr. Janě Ošeldové, 
aby shrnuly své dosavadní šestileté funkční ob-
dobí a představily svou vizi spolupráce a komu-
nikace s obcí do budoucna. 

Je třeba poznamenat, že v okolních obcích 
i městech jsou sloučeny mateřské školy, nebo je 

sloučena mateřská škola se základní školou do 
jednoho subjektu. Zpravidla neexistuje model, 
který máme v naší obci, tj. dvě samostatné pří-
spěvkové organizace, dvě ředitelky. Přesto rada 
obce rozhodla, že ve své funkci ředitelky bude 
pokračovat dlouholetá paní ředitelka mateřské 
školy Mgr. Radomíra Jasenková. Paní ředitelce 
a  personálu mateřské školy přejeme hodně 
zdaru v další práci s dětmi. 

Stávající paní ředitelce základní školy jsme 
poskytli podstatně více času prezentovat svou 
činnost. Bohužel, v  průběhu její prezentace vy-
šly najevo finanční nesrovnalosti, které paní ře-
ditelka přiznala. To nás velmi mrzí, obzvláště 
v situaci, kdy obec směřuje do školy miliónové in-
vestice a potřebuje proto cítit, že vedení školy zná 
své zákonné povinnosti a zvládne dobře hospo-
dařit se svěřeným majetkem v hodnotě přibližně 
340 mil. Kč. Rozvíjení obou našich škol je pro nás 
důležité. Chceme vědět, co naše školy potřebují, 
jak jim můžeme pomoci a  jak se jim daří práce 
s dětmi. I proto jsme záhy po našem nástupu do 
vedení obce zavedli pravidelné pracovní schůzky 
každé dva měsíce s ředitelkami obou našich škol. 
To obě školy uvítaly i proto, že podobná komuni-
kace za předchozího vedení chyběla. 

Ještě dříve, než jsme rozhodli o  vyhlášení 
konkursu, začala ředitelka školy vyhrožovat od-
chodem pedagogů a  žáků ze školy, pokud ne-
bude opětovně potvrzena ve funkci. Považujeme 
za nepřípustné a neetické, aby vedení školy zne-
užívalo v intrikaření a v boji o funkci děti. 

Jedním z  úkolů a  pravomocí ředitelky je ří-
dit učitelský sbor. Není v kompetenci obce jí do 
toho jakkoliv zasahovat. Přesto byla obec v  ne-
dávné době rodiči informována o  problémech, 
které s  některými učiteli měli někteří z  rodičů 
a ke kterým se ředitelka nedokázala postavit če-
lem a manažersky je zvládnout. Rovněž se vedení 
obce nelíbí útočná a nátlaková komunikace pod 
taktovkou ředitelky, kdy jsou žáci nabádáni, aby 
protestovali pod okny radnice při zasedání rady. 

Pedagog s  velkým „P“ je ten, který je pří-
kladem dětem, který rád učí děti, chce jim pře-
dat co nejvíce vědomostí, který dělá svou práci 
s otevřeným a velkým srdcem ve prospěch dětí 
a spokojených rodičů. Správná ředitelka i peda-
gog je ten, který nevyhrožuje dětem a rodičům 
svým odchodem, pokud nezůstane ve funkci 
stávající paní ředitelka, zůstává pro své žáky ni-
koli pro svůj post. 

Přes veškerou uměle vykonstruovanou ne-
gativní kampaň vedenou ze strany školy se rada 
obce nenechá zastrašit. Na škole nám záleží 
a  doufáme, že v  konkursu vybereme ředitelku 
nebo ředitele, který bude mít zájem školu roz-
víjet. Konkurs je otevřený všem, tedy i učitelům 
z naší školy. 

Je ostatně běžná praxe, že i  v  jiných ob-
cích po uplynutí funkčního období vypíše ve-
dení obce konkurs, který je příležitostí zlepšit 

fungování školy, přinést nové nápady a umožnit 
kariérní růst kvalitním učitelům. 

Kdokoliv, kdo splňuje zákonné podmínky, 
včetně stávající paní ředitelky, se může přihlá-
sit do konkursního řízení a  obhájit své kvality 
výsledky své práce a  představení své vize, jak 
školu dál zlepšovat. Rozhodnout musí kvalita 
uchazečů a ne nátlak. 

Doufáme, že toto poměrně obsáhlé vysvět-
lení přispěje ke zklidnění situace jak mezi žáky 
ve škole, tak i mezi rodiči. Prioritou jsou pro nás 
děti. Záleží nám na tom, aby chodily do naší 
doubravské školy rády, hodně se naučily a aby 
jejich rodiče byli spokojeni. Vedení obce 

NÁZORY NAŠICH 
ZASTUPITELŮ
V  souladu s  ustanovením § 4a Tiskového zá-
kona, poskytne vydavatel zastupitelům obce 
přiměřený prostor pro uveřejnění sdělení, které 
vyjadřuje jejich názory týkající se obce. Vyda-
vatel poskytne každému jednotlivému zastu-
piteli pro vyjádření názoru v  každém vydání 
zpravodaje nejvýše 500 znaků včetně mezer 
s tím, že zastupitel může předat současně s pří-
spěvkem také jeho rozšířenou verzi v  neome-
zeném rozsahu ke uveřejnění na webových 
stránkách obce www.doubrava.cz. Jednotlivé 
příspěvky budou do rubriky řazeny podle abe-
cedního pořadí příjmení zastupitelů. Zveřej-
něné příspěvky nemusí být v souladu s názory 
redakce. Rubrika názory zastupitelů je v  sou-
ladu se Zásadami pro vydávání Obecního 
zpravodaje ze dne 13. 03. 2023.

 � Na základě žádosti nespokojených ro-
dičů žáků ZŠ s odvoláním ředitelky školy po-
dalo dne 15. 4. 2024 sedm zastupitelů žádost 
o svolání mimořádného zastupitelstva. Ter-
mín konání musí být v zákonné lhůtě 7 dnů 
před stanoveným termínem zveřejněn na 
úřední desce a webových stránkách obce.

Vojtěch Branny, zastupitel obce
 � Rodiče dětí plni emocí odmítají odvolání 

ředitelky ZŠ a požadují zachování kontinuity 
ve vedení školy. Svou podporu a úctu k práci 
paní ředitelky Jany Ošeldové vyjádřili v pe-
tici, která však nebyla vyslyšena. Vedení obce 
by mělo naslouchat občanům a respektovat 
demokratické principy konsenzu. Konkurs 
není nutný, máme tady kompetentní ředi-
telku, která nesčetněkrát prokázala, že je to 
člověk na správném místě. Naše škola je uni-
kátní a po změně vedení z ní může zůstat jen 
poloprázdná budova.

Jiří Kielkovský, zastupitel obce
 � U  zrodu projektu virtuální reality v  ZŠ 

byla paní ředitelka Jana Ošeldová, která na 
přelomu června a července 2022 zpracová-
vala projektovou fiši, která byla počátkem 
července 2022 bývalým vedením obce po-
dána do ITI Ostravská aglomerace a  v  pro-
sinci 2022 byla schválena. Důvody, proč do 
toho tenkrát paní ředitelka šla, jsou zřejmé. 
Pro žáky ve škole vytváří podnětné prostředí 
se zajímavými vzdělávacími programy pro-
střednictvím moderních technologií, které 
je co nejlépe připraví do dalšího života.

Dáša Murycová, zastupitelka obce
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KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ V OBCI DOUBRAVA

Měsíc

Svoz 
odpadů 
ze 120 l 
nádob

Svoz plastů, 
nápojových 

kartonů, 
kovových obalů,  

NÁDOBY SE 
ŽLUTÝM KLIPEM

Svoz papíru
MODRÉ 

KONTEJNERY

Svoz 
bioodpadu

HNĚDÉ  
NÁDOBY

Květen 1,15,29 23 2,24 8,22
Červen 12,26 20 26 5,19

Opětovné oslovení 
společnosti 
Heimstaden
Opět jsem oslovila jednatele společnosti 
Heimstaden Czech s.r.o. Dopis byl zaslán 
v  návaznosti na předloženou nabídku pro-
deje souborů nemovitostí, které vlastní spo-
lečnost Heimstaden Czech s.r.o., a  které se 
nachází na území naší obce. Společnosti bylo 
sděleno, že došlo k  projednání této nabídky 
na zasedání Zastupitelstva obce Doubrava, 
dne 13.  03.  2024 s  tím, že bylo přijalo usne-
sení, kterým zastupitelstvo neschválilo koupi 
souborů výše uvedených nemovitostí.

Rovněž jsem v dopise sdělila, že na webo-
vých stránkách společnosti Heimstaden je 
zveřejněna informace o  rezervaci rodinného 
domu a  také plánovaná velká oprava byto-
vého domu č.p. 476. 

Vzhledem k  tomu, že tyto shora uve-
dené nemovitosti byly součástí předložené 
nabídky koupě, upozorňovala jsem, že pro 
nájemníky i vedení obce je situace velmi ma-
toucí a nepřehledná. Za takto nastalé situace 
jsem představitele společnosti opětovně po-
žádala o setkání s nájemníky a vysvětlení dal-
ších kroků společnosti Heimstaden ve vztahu 
k nájemnímu bydlení a revitalizaci nájemního 
bydlení v obci Doubrava. Pro termín schůzky 
s nájemníky jsem navrhla tyto termíny: 15. 4.; 
22. 4.; 29. 4. 2024 vždy od 17:00 hodin v Ná-
rodním domě v  Doubravě. Termín pro vyjá-
dření jsem stanovila na 10. 04. 2024. Bohužel, 
do uzávěrky zpravodaje se mi nedostalo 
žádné zpětné vazby.

Jiřina Ferenčíková, starostka obce

Zvýšení daně z nemovitých věcí 
V  důsledku vládního konsolidačního balíčku 
došlo od 01.  01.  2024 ke zvýšení sazeb daně 
z nemovitých věcí. Současně je také nově zave-
den inflační koeficient, který vychází z růstu ce-
nové hladiny. Jeho úkolem je zamezit reálnému 
snižování daně v  čase. Co se týče změněné 
sazby daně i koeficientu obce, stanoví samy fi-
nanční úřady novou výši daně. Dle vyjádření 
finanční správy výši daně finanční úřad sdělí 
poplatníkovi nejpozději v průběhu května. Dále 
pak zašle poplatníkům daně z nemovitých věcí 
platební údaje včetně QR kódu. Vlastnící ne-
movitých věcí si od letošního roku připlatí prů-
měrně o 80% z původní stanovené daně. Obec 
sice v důsledku zvýšení daně z nemovitých věcí 
dostane přidáno, ale současně o  tento navý-
šený podíl bude pokrácen příjem na sdílených 

daních. Proto zvýšení 
na dani z  nemovitých 
věcí má nulový dopad 
na výši daňových pří-
jmů obce. Termín pro 
placení daně z nemovi-
tých věcí zůstává stejný, 
je nutno zaplatit do 
pátku 31. května 2024.

Veškeré změny a časté dotazy k dani z ne-
movitosti jsou vysvětleny na tomto odkazu:

ht tps: //w w w.f inancnisprava .c z /c s/
d a n e /d a n e /d a n -z - n e m o v i t y c h - v e c i /
dotazy-a-odpovedi 

Pavel Slávik, referent ŽP,  
majetková správa 

Drobné opravy v nájemních bytech
Bydlíte v nájmu a nevíte, jak je to s platbami 
za závady a opravy v bytě? Veškerou tuto pro-
blematiku řeší Nařízení vlády č. 308/2015 Sb., 
o  vymezení pojmů běžná údržba a  drobné 
opravy související s užíváním bytu. Nájemce 
je povinen provádět v  bytě kromě běžné 
údržby i drobné opravy.

Za drobné opravy se považují např. 
opravy podlah, krytin, dveří či oken nebo 
jejich součástí, opravy elektrických kon-
cových zařízení (vypínačů, zásuvek, jis-
tičů, zvonků, domácích telefonů), výměny 
zdrojů světla v osvětlovacích tělesech (žá-
rovky, zářivkové trubice), opravy vodo-
vodních výtoků, baterií, výměna sifonů, 
opravy a  certifikace bytových vodoměrů 
apod. Není zde možné vyjmenovat veš-
keré drobné opravy, podrobnější věcné 

vymezení naleznete v § 4 nařízení vlády. 
Opravy, které nejsou v § 4 vyjmenovány, 

jsou vymezeny výší nákladů. Jedná se o další 
opravy bytu a vybavení, kdy je limit na jednu 
opravu určen ve výši 1.000 korun za jednu 
opravu. Náklady na dopravu a  jiné náklady 
spojené s  opravou se do nákladů na tuto 
opravu nezapočítávají a hradí je nájemce. 

Zároveň je určen maximální roční limit 
na drobné opravy, který se odvíjí od celkové 
výměry podlahové plochy. Jestliže celková 
částka za drobné opravy dosáhne limitu 100 
Kč/m2 podlahové plochy bytu, další opravy 
v daném kalendářním roce se nepovažují za 
drobné opravy.

Marie Procházková,  
referent na úseku majetkové správy

Do konce května můžete  
požádat o peněžitý dar  
na stavbu  
kanalizačních přípojek
Původní ter-
mín pro podání 
žádosti o  pe-
něžitý dar na 
stavbu kana-
lizačních pří-
pojek byl do 
18. března 2024. 
Z a s t u p i t e l é 
rozhodli o  pro-
dloužení tohoto termínu do 
31.  května  2024. Žádosti o  poskyt-
nutí peněžitého daru, které dorazí po 
tomto termínu, již nebudou podpo-
řeny. Veškeré aktuální informace jsou 
dostupné na webových stránkách obce 
(www.doubrava.cz v  sekci Pro občany 
– Kanalizace). Bližší informace rovněž 
podají na OÚ Doubrava p. Pavel Slá-
vik, 596 513 032, slavik@doubrava.cz 
a  Ing. Pavel Szostok, tel. 596 549 096, 
szostok@doubrava.cz.

Pavel Slávik, referent ŽP,  
majetková správa
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Dopravní omezení 
v obci Doubrava, 
duben – červen 2024

 � ČÁSTEČNÁ UZAVÍRKA – 
LOKALITA ŠPLUCHOV, SOVINEC
29.04. – 16. 07. 2024

V  souvislosti s  plánovanou rekonstrukcí 
tepelného napaječe DN600 (Teplovod) pro 
město Karviná, který vede podél silnice I/59 
(ul. Ostravská), dojde ve výše uvedeném ter-
mínu k částečné uzavírce místní komunikace 
Sovinecká – uzavřená bude komunikace So-
vinecká 1 a  průjezdná bude pouze část So-
vinecká 2. 

V důsledku této částečné uzavírky do-
jde k úpravě trasy příměstské autobusové 
dopravy: Zastávka na ul. Ostravská „Karvi-
ná,Doly,Sovinec“ nebude v  tomto termínu 
obsluhována a  zastávka „Karviná,Doly,Sovi-
nec rest.“ bude posunuta (zřízena náhradní).

 � ÚPLNÁ UZAVÍRKA –  
LOKALITA ŠPLUCHOV, SOVINEC
08. 07. 2024 – 12. 07. 2024 

Uzavírka komunikace Sovinecká v  místě 
křižovatky s komunikací I/59.

V  důsledku této uzavírky dojde 
k  úpravě příměstské autobusové do-
pravy: Dojde k  odklonu příměstské auto-
busové dopravy (linka č. 534), kdy tato linka 
bude přesměrována k  dolu ČSA, zastávka 
„Karviná ,Doly, Sovinec rest.“ bude dočasně 
přemístěna na zastávku „Karviná,Doly,Sovi-
nec“ (ul. Ostravská) a následná zastávka bude 
„Doubrava,pekárna“. Zastávky „Karviná,Doly,-
Sovinec rest.“, „Doubrava,Špluchov“ a „Doub-
rava,náměstí“ nebudou obsluhovány. 

Více informací včetně upravených jízd-
ních řádů budou zveřejněny na webu obce 
www.doubrava.cz. Pavel Szostok 

Volby do Evropského parlamentu se blíží
Volby do Evropského parlamentu budou 
na území České republiky probíhat v pá-
tek 7.  června  2024 v  době od 14.00 do 
22.00 hodin a v sobotu 8. června 2024 od 
08.00 do 14.00 hodin. V  Doubravě bude 
hlasování probíhat ve dvou stálých voleb-
ních okrscích, okrsek č. 1 má sídlo na obec-
ním úřadě a okrsek č. 2 v Národním domě. 
Do kterého okrsku voliči podle místa svého 
trvalého pobytu spadají, 
bude zveřejněno formou 
oznámení o  době a  místě 
konání voleb na úřední 
desce obecního úřadu do 
23. 05. 2024.

Do Evropského par-
lamentu má právo volit 
občan ČR, který alespoň 
v  druhý den voleb dosáhl 
věku 18 let, a  občan jiného 
členského státu EU, který 
alespoň druhý den voleb dosáhl věku 18 let 
a je po dobu nejméně 45 dnů přihlášen k tr-
valému nebo přechodnému pobytu v obci, 
tj. nejméně od 24. dubna 2024 a je u obec-
ního úřadu v místě svého pobytu zapsán do 
seznamu voličů pro volby do Evropského 
parlamentu.

Občan ČR je do tohoto seznamu zapsán 
automaticky. Občan jiného členského 
státu EU je do tohoto seznamu zapsán, jest-
liže o  tento zápis požádal již při minulých 
volbách do Evropského parlamentu a od té 
doby nepožádal o vyškrtnutí nebo je veden 
v dodatku stálého seznamu voličů pro účely 
voleb do zastupitelstev obcí a  u  obecního 
úřadu v místě svého pobytu požádá o pře-
nesení svých údajů z  tohoto dodatku do 
seznamu voličů pro volby do Evropského 
parlamentu anebo si o  tento zápis požádá 
u obecního úřadu dle místa svého pobytu. 
V  obou případech se žádost 
podává nejpozději 40 dnů 
přede dnem voleb, tj. nejpoz-
ději 28. dubna  2024 do 16.00 

hodin. Žádosti včetně čestného prohlášení 
se podávají na obecním úřadě osobně nebo 
písemně. 

Volič, který nemůže nebo nehodlá volit 
ve svém volebním okrsku, může požádat 
o  voličský průkaz. S  voličským průkazem 
je možné hlasovat v  jakémkoliv volebním 
okrsku na území ČR. O jeho vydání si může 
volič požádat na obecním úřadě ode dne 

vyhlášení voleb, a  to osobně 
nejpozději 5. června 2024 do 
16.00 hodin nebo písemně 
tak, aby byla žádost doru-
čena obecnímu úřadu nej-
později 31.  května  2024 
v  16.00 hodin. Písemná 
žádost musí být opatřena 
úředně ověřeným podpisem 
voliče nebo zaslána v  elek-
tronické podobě prostřednic-
tvím datové schránky (nestačí 

pouhý email). Voličský průkaz si lze vyzved-
nout nejdříve 15 dnů přede dnem voleb 
(23. 05. 2024), přičemž při ztrátě není možné 
vydat duplikát. 

Volič může požádat ze závažných, ze-
jména zdravotních, důvodů obecní úřad 
a ve dnech voleb okrskovou volební ko-
misi o to, aby mohl hlasovat mimo volební 
místnost. Zájem o  hlasování do pře-
nosné volební schránky může volič ozná-
mit na obecním úřadě, přízemí, kancelář 
č.2, paní Hugáňová, tel.: 596 512 980, 
huganova@doubrava.cz . 

Další informace k  volbám do Evrop-
ského parlamentu naleznete na webových 
stránkách ministerstva vnitra. 

Miroslava Šmídová,  
vedoucí hospodářsko správního odboru

Další ročník soutěže 
o nejlepšího sběrače a třídiče 
vyprodukovaného odpadu
Obec Doubrava vyhlašuje druhý ročník úspěšné loňské 
soutěže ve sběru tříděného odpadu. Jedná se o  tyto 
složky separovaného odpadu: plast, papír, sklo a  bio-
odpad. Odměněn bude občan obce Doubrava, který 
do sběrného dvora v  Doubravě odevzdá nejvíce 50l 
pytlů vytříděných sešlápnutých PET lahví, plechovek, 
tetrapaku (v jednom 50l pytli), papíru, skla, bioodpadu 
(dle druhu odpadu každý v  samostatném 50l pytli). Soutěž je vyhlášena v  ob-
dobí od 01. 05. 2024 do 10. 08. 2024. Obsluhou sběrného dvora bude jednotlivý 
vytříděný pytel s  odpadem evidován, předávající jeho množství potvrdí svým 
podpisem. 

Výsledky soutěže budou slavnostně vyhlášeny na Doubravských slavnostech 
v sobotu 17. 08. 2024. Nejlepší sběrači budou dle druhu vytříděného odpadu 
odměněni hodnotnými cenami!

Sběrný dvůr v Doubravě je otevřen pro všechny občany obce Doubrava ve 
středu od 13:00 do 17:00 hodin a v sobotu od 8:00 do 12:00 hodin. Sběrný dvůr 
bude uzavřen na Silvestra, Nový rok, Velikonoční pondělí, vánoční a státem uzná-
vané svátky. ŠH
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inzerce

V Doubravě nás navštívila poslankyně Michaela Šebelová
Před časem jsem se na jed-
nání Svazku měst a  obcí 
okresu Karviná setkala s paní 
poslankyní Michaelou Šebe-
lovou, kterou jsem pozvala 
k  nám do Doubravy, abych 
jí představila naši obec, 
která 200 let odolávala hlu-
binnému dobývání černého 
uhlí. Společně s  pracovní-
kem úřadu Pavlem Szosto-
kem jsme paní poslankyni 
provedli naší obcí. Předsta-
vili jsme ji studie týkající se 
rozvoje Doubravy. „Děkuji 
paní starostce a  panu Pavlu 
Szostokovi, že mě provedli 
obcí a ukázali mi potenciální 

rozvojové projekty této těž-
bou zasažené oblasti. Mu-
sím říct, že mě překvapilo, 
jak je toto území krásné, má 
obrovský potenciál, jen je 
potřeba nepromarnit tuto 
šanci. Situaci velmi kom-
plikují různá specifika, ale 
v  Doubravě je cítit odhod-
lání začít věci měnit a  já 
je v  rámci svých možností 
ráda podpořím,“ vyjád-
řila poslankyně Michaela 
Šebelová. 

Jiřina Ferenčíková, 
starostka obce

Obecní úřad v Doubravě zajišťuje ve spolupráci se soukromým 
veterinárním lékařem MVDr. Michejdou a v souladu se zákonem č. 

166/1999 Sb., o veterinární péči, ve znění pozdějších předpisů, 
 
 

OČKOVÁNÍ PSŮ PROTI VZTEKLINĚ, 
které se koná  

ve čtvrtek 23. května 2024 
 

na těchto místech: 
 

HRANICE u čp. 233  
od 14.00 do 14.30 hodin 

 
HASIČSKÁ ZBROJNICE  
od 15.00 do 16.00 hodin 

 

 
 

Cena jedné vakcíny je 200,- Kč. 
 

VEZMĚTE S SEBOU OČKOVACÍ PRŮKAZ PSA! 
 

Z bezpečnostních důvodů přiveďte psa na vodítku, s náhubkem a 
v doprovodu dospělé osoby! Upozorňujeme, že pes musí být čipován! 

Dodržte prosím stanovenou dobu očkování! 
(V případě změn vás budeme informovat prostřednictvím webové stránky obce a fb stránek obce.) 

HASIČI DOUBRAVA
V sobotu 23.03. se přes Doubravu prohnal silný vítr, který nás zaměst-
nal na celé odpoledne. Nejprve jsme zasahovali u domu čp. 474, kde 
došlo k  částečnému uvolnění střešní plechové krytiny hospodářské 
budovy. Následně jsme zasahovali na nákladní kolejové vlečce pod 
bývalým dolem Doubrava, kde došlo k utržení drátů vysokého napětí 
a jejich pádu na železniční koleje. A posledním zásahem bylo odstra-
nění zlomené části stromu poblíž čp. 433, která ohrožovala provoz na 
místní komunikaci. Na odstraňování následků silného větru se podíleli 
Kučera, Kotas J., Šebesta R.+L., Dluhosz a Majer. V pátek 29.03. jsme na 
žádost obce provedli odstranění nebezpečného stromu poblíž domu 
čp. 837. Práce provedli Kučera, Slávik, Šebesta R.+L., Kotas J. a Dluhosz. 
Na Velikonoční pondělí 01.04. jsme byli povoláni k odstranění stromu, 
který spadl přes hlavní komunikaci u koupaliště. Na místě zasahovali 
Kučera, Šebesta R. a Dluhosz.

Pavel Slávik, za VJ SDH Doubrava 

V sobotu 13. 04. 2024 pořádal náš sbor Jarní taneční zábavu. Hostů byl 
hojný počet, všichni se výborně bavili až do ranních hodin. Hned v ne-
děli po zábavě se několik našich členů zúčastnilo mše v kostele sv. Hed-
viky u příležitosti navrácení zvonu, který byl odvezen za druhé světové 
války do Německa.

Také bychom Vás chtěli pozvat v sobotu 01. 06. 2024 na naše 
tradiční SMAŽENÍ VAJEČINY. Akce se bude konat jako vždy v are-
álu hasičské zbrojnice. Začátek je plánován na 15:00 hodin.

Za SDH Doubrava starosta Svatopluk Kotas

   Mše v kostele sv. Hedviky.Mše v kostele sv. Hedviky.
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MATEŘSKÁ ŠKOLA
Malí plavci

V  dubnu, po dlouhé době, začaly naše 
děti jezdit na plavecký výcvik na krytý bazén 
v Karviné. Bazén je nově rekonstruovaný, pří-
jemné prostředí, vstřícné instruktorky. Nové 

pomůcky děti nadchly. Každý den se ptají, 
kdy bude pátek a budeme plavat. Takže dou-
fáme, že nadšení vydrží a v létě rodičům před-
vedou, co se naučily a jak se správně plave.

Jana Radošťanová, MŠ Doubrava

inzerce

OBECNÍ 
KNIHOVNA 
BUDE UZAVŘENA 

Z DŮVODU ČERPÁNÍ 
DOVOLENÉ. 

20. 5.–21. 5. 2024 
3. 6.–4. 6. 2024

Děkujeme za pochopení.

Poděkování členů Western clubu Black & Brown
V sobotu 23. 03. 2024 jsme opět pořádali 

Josefovskou zábavu – country bál. K  tanci 
nám jako vždy hrála country skupina Šviháci 
a program jsme zajišťovali my – členové Wes-
tern clubu Black & Brown, naše děti a přátelé 
ze společnosti herců a kejklířů Keltik. Sešlo se 
nás v  hojném počtu, děkujeme všem našim 

kamarádům a příznivcům, kteří za námi jezdí 
z celého okolí i těm deseti věrným z Doubravy. 

Velice děkujeme sponzorům z Doubravy, 
kteří nám přispěli svými dary do tomboly 
a  to: řeznictví, paní Kovaříková; Pekárna Ko-
mendir; potraviny EMEL, pan Oleš; krmiva 
a zahr. potřeby, paní Daříčková; broušení, pan 

Szabo; kadeřnictví Doubrava, paní Kleinová; 
Zámecká stáj, paní Kočířová. Děkujeme. Moc 
děkujeme obecnímu úřadu za podporu. Tě-
šíme se na příští rok zase kolem svátku Josefa. 

Za Western club Black & Brown  
Petra Pet Juránková



7 

Velikonoce 
na Morávce
Naše pionýrská skupina pořádá pravi-
delně nejen letní tábory, ale také víken-
dové pobytové akce pro děti. Těchto akcí 
se většinou účastní děti, které to mají do 
Doubravy na pravidelné čtvrteční schůzky 
daleko. Bylo tomu i  letos o  Velikonocích. 
Sedmnáct dětí z  Karvinska se vydalo na 
velikonoční dobrodružství do Beskyd. By-
dlely ve dvou chalupách uprostřed lesů 
v Morávce. Atmosféra chalupy z roku 1870 
dodávala velikonoční výpravě to správné 
kouzlo. Děti si zahrály velikonoční hry, 
prošly se po stopách medvědího česneku 
a  nalezly krásné vodopády, děvčata oz-
dobila ubrouskovou technikou kraslice 
a  chlapci je za to odměnili pomlázkou. 
Všichni si Velikonoce na horách užili a moc 
se těší na další výpravu.

Pokud byste chtěli také zažít dobro-
družství s pionýrem, sledujte náš facebook 
a  přidejte se k  nám. Letní tábor v  Široké 
Nivě má posledních pár míst volných. 
Termín tábora je 29. 6.–13. 7. 2024 v ceně 
4.200 Kč a příměstské tábory v Doubravě 
jsou také ještě volné. První termín 
29. 7.–2. 8. a druhý termín 12. 8.–16. 8. 2024 
v  ceně 1.500  Kč. O  informace si pište na 
17ps.karvina@seznam.cz. 

Přijďte se nezávazně podívat ve čtvr-
tek do klubovny od 15:00 do 17:00 hodin. 
Pokud se vám u  nás bude líbit, rádi vás 
uvidíme na našich akcích i  pravidelných 
schůzkách. 

Za Pionýr, z. s. –  
17. pionýrskou skupinu Karviná  

Katka Jachymčáková
fb: Pionýr, z s - 17 pionýrská  

skupina Karviná 

Z DOŠLÉ POŠTY…
Dnešní doba, bohužel, přeje spíše sociálním sítím, na kterých si lidé rádi stěžují, 
protože za klávesnicí je hrdina každý. Zato někoho pochválit už tolik v kurzu 
není. Z tohoto důvodu jsem se rozhodla převážit ručičku vah na tu pozitivní 
stranu, a to pochvalou celé základní školy v Doubravě.

Jsme v Doubravě celkem noví, přistěhovali jsme se z Orlové, kde naše nejstarší dcerka 
navštěvovala i základní školu až do čtvrté třídy. Z praktických důvodů jsme se rozhodli pro 
přestup na místní základní školu. Obavy byly veliké jak ze strany nás rodičů, tak ze strany 
dcerky. My dospělí jsme se báli úskalí přechodu jak z hlediska kvality výuky, rozsahu mož-
ností malé základní školy, nebo přijetí dcerky do zavedeného kolektivu. 

Po přijímací schůzce s paní ředitelkou Ošeldovou a paní zástupkyní Cioskovou byly naše 
obavy téměř rozptýleny. Poskytly nám veškeré důležité informace, provedly školou a sezná-
mily nás s budoucí paní učitelkou třídní Moskalovou. Dostali jsme kontakty a ujištění, že se 
můžeme v  případě problémů kdykoliv obrátit a  budeme hledat společná řešení, aby byl 
přechod pro dcerku co nejsnazší. 

Teď po téměř dvou letech strávených ve škole mohu hodnotit jen a jen kladně. Dcerka 
je ve škole šťastná a spokojená, díky skvělé práci pedagogů se vyrovnala znalostmi svým 
spolužákům, aniž bychom museli doma ve velkém dohánět, nebo aby byla znuděná z před-
mětů, kde byla popředu. Díky skvělé paní učitelce třídní do kolektivu vplula, jako by tam 
byla odjakživa. A jako skvělý benefit si užívá i školní jídelnu, kde ji velmi chutná a školní mik-
robus, který ji vyzvedává prakticky před domem.

Jelikož máme srovnání s velkou městskou školou, mohu zodpovědně říct, že jsme více 
než šťastní za menší školu s přátelským prostředím a téměř rodinnými vztahy. Menší počet 
dětí ve třídě zaručuje kvalitně probrané učivo, kamarádské vztahy a děti k sobě mají blíže 
i napříč ročníky. Aplikace Edupage je pro nás úžasný posun, protože na bývalé základce fun-
govaly ještě stále papírové žákovské. V Edupage vidím a zjistím veškeré důležité info a navíc 
je možná okamžitá komunikace s vyučujícími nebo možnost omlouvání. Opět další bod pro 
Doubravu. Věřím, že na škole je mnoho dalších spokojených rodičů, což jde vidět i na velkém 
počtu účastníků na školních akcích.

Závěrem tedy velká pochvala a dík celému vedení a pedagogickému sboru ZŠ Doubrava 
za skvělou a kvalitní práci, díky které mají jedni vynervovaní rodiče doma pohodu a klid 
a brzy svěří škole i mladší sourozence.

Vděční rodiče Šárka a Petr Čempelovi

 POJEZ FEST V OSTRAVĚ
18. 05. 2024, Dolní oblast Vítkovice

Gastrofestival Pojez fest je zpět! A  s  ním 
i  celodenní nálož lokálních dobrot a  zábavy 
pro celou rodinu. 3. ročník festivalu v  rámci 
projektu Pojez Moravskoslezského kraje.

Více informací na www.pojez.cz.

 KARVINSKÝ MAJÁLES 
24. 05. 2024, Lodičky, park Boženy Něm-
cové Karviná

Oslava studentského svátku. 
Více informací na www.dokoran.info. 

 XIV. ROČNÍK FESTIVALU VOJENSKÉ 
HISTORIE
25.05. – 26. 05. 2024, hrad Helfštýn

Přepestrá přehlídka skupin historického 
šermu z  různých období válečných dějin. 
Show living history, divadlo, tanečnice, kej-
klíři a úžasná atmosféra hradu proměněného 
ve vojenský tábor.

Více informací na www.helfstyn.cz.

 KOMENTOVANÉ PROHLÍDKY VILY 
GROSSMANN
05. 04.–31. 12. 2024, Vila Grossmann 
Ostrava

Po dlouhých letech je veřejnosti opět zpří-
stupněna prvorepubliková pohádková vila 
stavitele Františka Grossmanna. Tato stavba 
vždy lákala veřejnost svou velkolepostí. Vilu si 
můžete prohlédnout se zkušenými průvodci, 

kteří Vás seznámí nejen s její historií, ale také 
se životem Františka Grossmanna a  jeho po-
dílem na vývoji Ostravy. Dozvíte se také 
o  budoucnosti vily a  její nákladné a  složité 
rekonstrukci. Prohlídky probíhají každý týden 
od pátku do neděle v časech 10-17 každou ce-
lou hodinu.

Vstupenky si rezervujte  
na stránce www.vilagrossmann.cz . 

 FESTIVAL CIRKULUM 2024
05. 06.–09. 06. 2024, Slezskoostravský 
hrad

Ostrava letos ožije sedmým ročníkem 
Mezinárodního festivalu nového cirkusu 
a  pouličního divadla Cirkulum 2024. Do 
Ostravy se sjedou umělci z  celého světa, 
aby vám předvedli to nejlepší ze svých ak-
robatických dovedností. Přijďte za novými 
zážitky a  nasajte jedinečnou atmosféru 
v  úžasných kulisách Slezskoostravského 

hradu, kde vyroste pravá cirkusová vesnice. 
Těšit se můžete na pět dnů nabitých před-
staveními nového cirkusu a  pouličního di-
vadla se špičkovými umělci a  akrobaty ze 
všech koutů světa.

Více informací na www.cirkulum.cz .

Kam vyrazit… 
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Navrácený zvon bude opět zvonit v kostele
V neděli 14. 04. 2024 byl slavnostně do Římsko-
katolického kostela sv. Hedviky v  Doubravě 
dovezen zachráněný zvon. Doubravský zvon 
pochází z roku 1783, váží 30 kilogramu a do-
posud se nacházel ve střešní věži kostela sv. 
Martina v  Beimerstettu. Za druhé světové 
války putoval společně se stovkami dalších 
zrekvírovaných zvonů nejdříve na shromaždi-
ště a z něj až do Hamburku, kde na takzvaném 
hřbitově zvonů skončilo sto tisíc zvonů z celé 
Evropy. Tady měly být nacisty roztaveny a po-
užity k výrobě zbraní. Některé zvony se však 
podařilo zachránit.

Projekt Zvony míru zahájila německá 
diecéze Rottenburg-Stuttgart, která se roz-

hodla vrátit do Česka a Polska všechny zvony, 
které se po druhé světové válce nevrátily do 
svých farností. Díky projektu se jeden zvon 
vrátil již v roce 2021 do Píště.

Češi a Němci se v sobotu 13. dubna setkali 
v ostravské katedrále Božského Spasitele, aby 
se společně modlili za mír. Symbolem smíření 
je návrat pěti zvonů, které zrekvírovala naci-
stická válečná mašinérie. Projekt Zvony míru 
propojuje domovské farnosti zvonů s těmi ně-
meckými, kde zvony po druhé světové válce 
sloužily. Pětice zvonů byla v sobotu 13. dubna 
při vstupu do ostravské katedrály nepřehléd-
nutelná. Dva menší třicetikilové zvony za-
mířily do Doubravy a  Věřnovic. Větší zvony 
získaly zpět Třanovice, Třebom a  Oldřišov. 
Biskup Gerhard Schneider z  diecéze Rotten-
burg-Stuttgart, která projekt iniciovala, zvony 
na úvod slavnostní bohoslužby požehnal. Pak 
se spolu s biskupem Martinem a liturgickým 
průvodem odebral do přední části katedrály 
ke slavnostní bohoslužbě. Biskup Schneider 

se v  kázání vrátil k  roku 1940, kdy nacisté 
vydali příkaz sundat zvony z kostelních věží. 
„Kdo by si tehdy pomyslel, že nyní, o více než 
80 let později, budeme moci tyto zvony vrátit 
zpět. A symbolizují pravý opak toho, co chtěli 
národní socialisté: Neznamenají válku, ale 
mír. Neznamenají nenávist – ale společnou 
křesťanskou víru mnoha národů. Nerozdělují 
lidi v  České republice a  Německu – ale spo-
jují je. Jaký to podivuhodný obrat!“ V neděli 
se delegace Zvonů míru vydala do Opavy, kde 
se zúčastnila nedělní bohoslužby s biskupem 
Martinem Davidem a  Gerhardem Schnei-
derem. Tou dobou své navrácené zvony ví-
tali v  Třanovicích, Doubravě a  Věřňovicích 

u  Dolní Lutyně. Během druhé světové války 
bylo v  bývalém Československu a  v  Polsku 
zrekvírováno na sto tisíc zvonů.

Navrácený zvon bylo možné si prohlíd-
nout na Obecním úřadě Doubrava. Následně 
byl upevněn ve věži Římskokatolického kos-
tela sv. Hedviky. V naší obci bude zvonit ka-
ždý pátek v 15:00 hodin. 

-red-  
(zpracováno dle tiskové zprávy  

Ostravsko-Opavské diecéze)
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